

# 活在神計劃中的福分

## Blessing of Living in God's Plan

路得記證實那些活在神計劃中的人最有福

**Ruth confirms that those who live in God's plan are most blessed**

路得記 **Ruth 4:1-22**

## ◆ 波阿斯遵行主道的見証

波阿斯對長老和眾人說：“今天你們都是見證人，所有屬於以利米勒，基連和瑪倫的，我都從拿俄米手中買下來了。我也娶了瑪倫的妻子摩押女子路得作妻子，使已死的人的名字留在他的產業上。 得4:9-10

## ◆ **Testimony of Boaz's faithfulness**

*Then Boaz announced to the elders and all the people, “Today you are witnesses that I have bought from Naomi all the property of Elimelek, Kilion and Mahlon. I have also acquired Ruth the Moabite, Mahlon's widow, as my wife, in order to maintain the name of the dead with his property. Ruth 4:9-10*

## ◆ 波阿斯遵行主道的見証

- 他願按律法履行親屬的義務：有道義及信譽
- 他能不計較己益以行主道：有犧牲精神
- 他為謀求他人的福利而盡力：有真正愛心

## ◆ Testimony of Boaz's faithfulness

- He fulfills the obligation of Kinsman-Redeemer: **real faithfulness**
- He is willing to pay the price to do what is right: **self sacrifice**
- He did his best for the welfare of others: **true love**

## ◆ 行主道者的賞賜

### 1. 波阿斯

願耶和華使進你家的這女人，像建立以色列家的拉結和利亞二人一樣。願你在以法他顯大，在伯利恆揚名。願耶和華從這少婦賜你後裔，使你的家像他瑪從猶大所生法勒斯的家一般。

## ◆ Rewards for those who walk in God's Way

### 1. Boaz

*May the LORD make the woman who is coming into your home like Rachel and Leah, who together built up the family of Israel. May you have standing in Ephrathah and be famous in Bethlehem. Through the offspring the LORD gives you by this young woman, may your family be like that of Perez, whom Tamar bore to Judah."*

## ◆ 行主道者的賞賜

### 1. 波阿斯

- 娶得路得為妻
- 在本鄉本城中亨通，有好名聲
- 成為大衛王及耶穌的先祖

## ◆ **Rewards for those who walk in God's Way**

### 1. Boaz

- **Received Ruth as his wife**
- **Have standing and fame among his kinsmen**
- **Became the ancestor of King David and Jesus Christ**

# ◆ 行主道者的賞賜

## 2. 路得

於是波阿斯娶了路得作妻子，與她親近。耶和華使她懷孕生了一個兒子。因為他是愛你的媳婦所生的；有她比有七個兒子更好。

# ◆ Rewards for those who walk in God's Way

## 2. Ruth

*So Boaz took Ruth and she became his wife. When he made love to her, the LORD enabled her to conceive, and she gave birth to a son...For your daughter-in-law, who loves you and who is better to you than seven sons, has given him birth.*

**Ruth 4:13-15**

# ◆ 行主道者的賞賜

## 2. 路得

- 獲得安身之所
- 神使她懷孕生子
- 成為大衛王及耶穌的先祖

# ◆ **Rewards for those who walk in God's Way**

## 2. Ruth

- **Entered a place of rest and security**
- **God enabled her to conceive a son**
- **Became the ancestor of King David and Jesus Christ**

## ◆ 行主道者的賞賜

### 3. 拿俄米

婦女對拿俄米說：耶和華是應當稱頌的，因為他今天沒有斷絕你有買贖權的近親，願他在以色列中揚名。他必甦醒你的生命，養你的老。

得4:14-15

## ◆ Rewards for those who walk in God's Way

### 3. Naomi

*The women said to Naomi: "Praise be to the LORD, who this day has not left you without a guardian-redeemer. May he become famous throughout Israel! He will renew your life and sustain you in your old age.*

Ruth 4:14-15

## ◆ 行主道者的賞賜

### 3. 拿俄米

- 生命得甦醒
- 有孫兒奉養晚年
- 夫家的名在本族中不至失落

## ◆ **Rewards for those who walk in God's Way**

### 3. **Naomi**

- **Renewal of her life**
- **Support for her old age**
- **Name of her husband will not disappear from among his family**

## ◆ 結論

這本書提醒我們一個古舊的真理：一個恆久忍耐，又有恩慈的愛，到頭來必不會落空的。路得記對堅守主道的人，實在是非常寶貴的見證與鼓勵。神是信實的主，也不偏待人，凡等候祂的人，必不致羞愧。

## ◆ Conclusion

**The book of Ruth confirms a long standing truth that a kind and long-suffering love will never be in vain. It is a precious testimony and encouragement to God's people who obey His Law. God is faithful and impartial to all. Those who wait upon the Lord will not be ashamed.**